

Merck Foundation Africa Research Summit - MARS Awards 2026

Empowering Women and Youth in STEM

South-South Collaboration



CALL FOR APPLICATIONS
Deadline: 30th June, 2026

MARS **Merck Foundation AFRICA RESEARCH SUMMIT**
Empowering Researchers FROM AFRICA FOR AFRICA
Empowering Women and Youth in Research From Africa For Africa

Merck Foundation Africa Research Summit - MARS aims to contribute to building research capacity in the African Research Community. This year, special focus will be again on "**The Role of Scientific Research in Women Health and Reproductive Care**".

Merck Foundation Africa Research Summit - MARS 2026 will have scientific support from African Union Scientific-Technical and Research Commission (AU-STRC); African Reproductive Care Society (ARCS), and Manipal Academy of Higher Education (MAHE).

The Summit opens a discussion with Ministries of Health, Education, Information, Science and Technology and Gender from across Africa, to define policies with the aim to empower women and youth in STEM and to address the vital role of research in the improvement and sustainable development of healthcare system, with a specific emphasis on how to translate knowledge into action - the 'know-do gap' - to improve health and make an impact on society.

The aim of Merck Foundation African Research Summit - MARS Awards is to empower African young researchers & women researchers, advancing their research capacity and promote their contribution to **STEM (Science, Technology, Engineering and Mathematics)**. The winners of MARS Awards are recognized under two categories; "**Best Young African Researcher**" and "**Best African Woman Researcher**".

The summit will be a unique opportunity for the winners of a **MARS Research Awards** to share their research output and findings. It is also an opportunity for networking and career development.

Abstract Submission Details

- Abstracts are invited from final year PhD students, young investigators involved in research and Medical Doctors in Postgraduate Medical Fellowship program related to either of the following topics:

- **Women Health**
- **Infertility and Reproductive Care**

All applicants should be primarily based at African Research Institutes and Universities, although collaboration within Africa as well as outside is also welcome.

Deadline: 30th June, 2026

Scan the QR code to apply online



OR submit your application and abstract to

mars@merck-foundation.com

MARS 2026 Awards

Entries are invited under the below categories:

- **Best African Women Researchers**
- **Best Young African Researcher**
- **The Winners receive a 3 months Research Training scholarship in India**
- **Winners will be Invited to attend Merck Foundation Africa Asia Luminary 2026**



Stay tuned..

Sommet de Recherche en Afrique de la Fondation Merck - Prix de MARS 2026

Autonomiser les Femmes et les Jeunes dans les STEM

Collaboration Sud-Sud



APPEL À CANDIDATURES
Date limite : 30 juin 2026

MARS **Merck Foundation Africa Research Summit**
Empowering Researchers FROM AFRICA FOR AFRICA
Empowering Women and Youth in Research From Africa For Africa

Sommet de Recherche en Afrique de la Fondation Merck - MARS vise à contribuer au renforcement des capacités de recherche dans les Communautés de Recherche Africaines. Cette année, un accent particulier sera à nouveau mis sur « **Le Rôle des Recherches Scientifiques sur la Santé des Femmes et les Soins de Reproduction** ».

Le Sommet de Recherche en Afrique de la Fondation Merck - MARS 2026 bénéficiera du soutien scientifique de la Commission Scientifique, Technique et de Recherche de l'Union Africaine (AU-STRC), de la Société Africaine des Soins Reproductifs (ARCS), de la Fédération Internationale des Sociétés de Fertilité (IFFS) et de l'Académie d'Enseignement Supérieur de Manipal (MAHE).

Le Sommet ouvre une discussion avec les Ministères de la Santé, de l'Éducation, de l'Information, des Sciences et Technologies et du Genre de toute l'Afrique, afin de définir des politiques visant à renforcer les capacités des femmes et des jeunes dans le domaine des STIM et d'aborder le rôle vital de la recherche dans l'amélioration et le développement durable du système de soins de santé, en mettant l'accent sur la manière de traduire les connaissances en actions - le « fossé entre le savoir et l'action » - afin d'améliorer la santé et d'avoir un impact sur la société.

L'objectif du Sommet de Recherche en Afrique de la Fondation Merck - Prix de Recherche MARS est d'autonomiser les jeunes chercheurs et les femmes chercheuses Africaines, d'améliorer leur capacité de recherche et de promouvoir leur contribution aux STIM (Sciences, Technologies, Ingénierie et Mathématiques). Les gagnants des Prix MARS sont récompensés dans deux catégories: « Meilleur Jeune Chercheur Africain » et « Meilleure Chercheuse Africaine ».

Le sommet sera une opportunité unique pour les gagnants d'un Prix de Recherche MARS pour partager leurs résultats et leurs conclusions de recherche. C'est aussi une opportunité de réseautage et de développement de carrière.

Détails de la Soumission du Résumé

- Les étudiants en dernière année de doctorat, les jeunes chercheurs impliqués dans la recherche et les médecins en formation post-universitaire sont invités à soumettre des résumés sur l'un des sujets suivants:

- Santé des Femmes
- Infertilité et Soins Reproductifs

Tous les candidats doivent être principalement basés dans des Instituts de Recherche et des Universités d'Afrique, bien qu'une collaboration en Afrique et à l'étranger soit également la bienvenue.

Date limite : 30 juin 2026
Scannez le code QR pour postuler en ligne

OU soumettez votre candidature et votre résumé à
mars@merck-foundation.com



Prix MARS 2026

Les soumissions sont invitées dans les catégories ci-de

- Meilleures Chercheuses Africaines
- Meilleur Jeune Chercheur Africain
- Les gagnants reçoivent une bourse de formation de recherche de 3 mois en Inde
- Les gagnants seront invités à assister à la Fondation Merck Africa Asia Luminary 2026



Restez à l'écoute...